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Localitzen una de les torres 
de la muralla medieval de la 
Seu al jaciment de-les Monges 
L'estructura s'hauria construït en el període que 
va entre mitjans del segle XV i principis del XVI 
La Seu d'Urgell 
ACN 

Els treballs de la quarta fase d'ex
cavació arqueològica al jaciment 
de Les Monges de la Seu d'Urgell 
han servit, entre d'altres, per lo
calitzar part d'una de les torres 
de la muralla. Aquesta s'hauria 
construït en el marc d'un procés 
de fortificació que va tenir lloc 
entre mitjans del segle XV i princi
pis del XVI, tenint en compte que 
al seu costat s'han trobat mate
rials ceràmics d'aquesta època. 
Aquest fet fa plantejar la hipòtesi 
que l'extensió de la ciutat durant 
el període baixmedieval fos mes 
gran de la que s'havia imaginat 
fins ara a nivell historiogràfic, se
gons ha explicat l'arqueòleg urge
llenc i responsable de Patrimoni 
Actiu, òscar Augé. De fet, hi ha 
documentació del 1466 que par
la de la possibilitat de reduir-ne el 
perímetre. 

Augé va posar en valor les res
tes localítzades en el jaciment, ja 
que va dir que aquestes perme
ten veure les estructures defensi
ves de la ciutat, tot coincidint en 
un mateix espai les muralles me
dievals i les d'època moderna. El 
fet que també s'hagin localitzat 
fortificacions fa, segons va expli
car l'arqueòleg, que tot el conjunt 
hagi d'estar protegit sota la decla
ració de Bé Cultural d'Interès Na-
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cional (BCIN). 
En aquesta campanya també 

s'han trobat dos forns ceràmics, 
sit uats a sota d'una gran plaça em
pedrada del segle XVII. Aquests 
mostren que hi havia una tradi
ció força antiga en aquest àmbit 
i, segons Augé, que els materials 
es podrien distribuir en un àmbit 

Èxit de la primera edició del 
Photonit que ja es planteja 
repetir de cara a l'any vinent 

més ampli de la pròpia ciutat. L'ar
queòleg també va destacar que el 
jaciment permet veure l'evolució 
urbanística de la Seu d'Urgell des 
del segle Xlii al XX. 

Per la seva banda, l'alcalde 
de la capital alturgellenca, Joan 
Barrera, va anunciar la creació 
d'una taula amb historiadors lo-

cals per plantejar els usos futurs 
d'aquest jaciment i de quina ma
nera cal apropar aquest patrimo
ni a la ciutadania. En aquest sen
tit, va recordar que tot plegat va 
començar de forma casual, en el 
marc de les obres per instal-lar, al 
2020, una ca ldera de biomassa en 
aquest pati. 

El Consell del 
Jussà adjudica 
la cloració de la 
xarxa d'aigua 

La Junta de Govern del Pallars 
Jussà, va donar compte de l'ad
judicació del servei de man
teniment i gestió del sistema 
de cloració de la xarxa d'aigua 
potable a la comarca. La Com
panyia General d'Aigües de 
Catalunya SA s'ha adjudicat el 
servei per un import de gaire
bé 69.000 euros. Aquesta em
presa prestarà aquest servei 
durant els propers dos anys als 
12 municipis que tenen delegat 
aquest sevei al Consell. Així ma
teix, també es va aprovar l'inici 
de l'expedient de contractació 
del subministrament d'un nou 
camió per a la recollida de resi
dus de rènting per cinc anys per 
un import de 312.000€. 

~!Ajuntament 

d~ger preveu 
rehabilitar les 
dues esglésies 
de la localitat 
L'Ajuntament d'Àger inver
tirà 65.687,55€ en la re
habilitació de dues esglé
sies del municipi. Per una 
banda es durà a terme la 
rehabilitació de l'església 
de Fontdepou per tal de 
consolidar l'estructura de 
l'edifici, danyada per l'anti
guitat de la construcció. 
Per altra banda es refarà 
la coberta de l'Ermita ori
ginaria de Pedra respectant 
l'aspecte i forma per tal de 
solucionar els problemes 
de filtracions d'aiguà. 

El Monestir de les Avellanes va 
acollir, del 16 al 18 de juny, el 
Photonit 2023, el primer congrés 
de fotografia nocturna i d'astre
fotografia que es fa a Catalunya. 
Hi van assistir una quarantena 
de participants, que van quedar 
molt satisfets de l'experiència, la 
qualitat de les ponències i tot allò 
relacionat amb l'acollida i els ser
veis de l'entorn. 

Aquest congrés ha palesat un 

cop més que l'astronomia és un 
recurs cultural i turístic que pot 
aprofitar-se a la Noguera, des del 
vessant més lúdic fins a l'alta es
pecialització, gràcies a l'entorn 
natural del cel certificat Starlight 
i també gràcies als equipaments 
com el Parc Astronòmic Montsec 
i del sector serveis. Davant de la 
bona valoració, s'ha previst de 
fer-ne una segona edició al juny 
de 2024. 
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El nou Ajuntament d'Agramunt 
tindrà quatre tinences d'alcaldia 
El ple aprova el cartipàs municipal, que inclo.u dues 
noves àrees: transparència i eficiència energètica 
Lleida 
REDACCIÓ 
L'Ajuntament d'Agramunt va ce
lebrar dijous el ple que posa en 
marxa el nou cartipàs munici
pal per la legislatura 2023-2027, 
que estableix les àrees de gestió 
de l'equip de govern encapçalat 
per l'alcaldessa Sílvia Fernàndez. 
A més de l'Alcaldia, Fernàndez 
assumirà Serveis Socials, Salut, 
Governació, Serveis Municipals, 
Nuclis del Municipi i Relacions 
Institucionals. 

s'encarregarà de l'àrea de Noves 
Tecnologies, Transparència, Jo
ventut, Habitatge, i Treball. La 
regidora Mònica Marquilles as
sumeix les àrees d'Educació, Agri
cultura i Ramaderia. Xavier Fitó 
liderarà les regidories de Festes i 
Lleure. Finalment, Elena Pascuet 
s'encarregarà de les àrees de Me
di Ambient, Sostenibilit~t i Efi
ciència Energètica. 

El nou consistori comptarà 
amb un total de quatre tinences 
d'alcaldia. Aquestes seran per 
Oriol Puebla; Amanda Cardona; 
Ramon Tarruella i Tamara Lom
bardo. Puebla assumirà l'àrea 
d'Urbanisme, Via Pública i Zones 
Verdes; Cardona, qui a més man
tindrà una dedicació exclusiva, 

FOTO: Aj. Agramunt I El consistori va aprovar el cartipàs dijous 

- Des del consistori van explicar 
que amb aquest cartipàs volen 
"donar resposta a les necessitats 
actuals de la ciutadania quant a 
bon govern i lluita contra el can
vi climàtic" i per això s'han creat 
les àrees de com transparència, 
lleure, sostenibilitat o eficiència 
energètica. El nou equip de go
vern prioritzarà la proximitat dels 
veïns i veïnes i vol apropar l'admi
nistració a tothom. 

serà regidora de Cultura, Turisme, 
Igualtat i Equipaments Munici
pals; Tarruella liderarà les àrees 
d'Economia, Esports i Patrimoni; 
Lombardo s'ocuparà de les àrees 

ERC a Solsona assumeix 
Hisenda i Obres Públiques i 
cedeix Habitatge a 1a CUP 
ERC i la CUP van formalitzar el 
pacte de govern amb la signatura 
de l'acord que defineix el reparti
ment de regidories, les tinences 
d'alcaldia i el pla de mandat. El 
consistori tindrà quatre tinences 
d'alcaldia, tres per als republicans 
i una per a la CUP -la segona-. Ju
dit Gispert, a banda d'ostentar 
l'alcaldia, capitanejarà la regidoria 
d'Hisenda i Administració. De la 

seva banda, la cupaire Pilar Vila
drich serà la nova regidora d'Ha
bitatge, Infància i Participació. En
tre els objectius que s'han marcat 
hi ha el de la creació d'una ofici
na d'habitatge, la suspensió de 
l'atorgament de llicencies d'allo
tjaments turístics, desenvolupar 
el nou polígon de Santa Llúcia o 
avançar en la laïcitat de les mani
festacions de la institució. 

de Promoció Econòmica, Fï'res i 
Comunicació. 

Per la resta de regidories, es 
produeixen certs canvis. Roger 
Brils, que tindrà dedicació parcial, 

FOfO: fRC Sol~ona / Els regidors d'ERC i la CUP a Solsona 
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Tremp presenta 
el cartipàs per 
al mandat, .que 
s'organitza en 
quatre àrees 
L'alcaldessa de Tremp, Sílvia Ro
mero, va presentar el cartipàs 
del govern municipal. El nou 
executiu està format per 4 ho
mes i 3 dones i s'organitza en 4 
àrees: Administració, Obres i Ser
veis, Desenvolupament i Serveis 
Personals. L'Ajuntament tindrà 
quatre tinences d'alcaldia, que 
seran per a Jaume Catalan Gar
cia, M. Alba Moré Carrera, Car
los Trinidad Ortega i Sandra Her
vas Marco. Romero va explicar 
que "el nou Govern Municipal 
treballa intensament per millo
rar Tremp, mogut per la il·lusió i 
amb sentit de servei públic". Un 
altre dels objectius és millorar 
l'eficiència del municipi. 

);oposició acusa 
Lorena Gonza.J.ez 
de "partidisme" a la 

e Balag. e 
Els grups municipals de Junts 
per Balaguer, ERC i la CUP van 
manifestar ahir, a través d'un 
comunicat, el seu malestar per 
l'ús "partidista" que, segons 
ells, la nova paera en cap, Lore
na Gonzalez, ha donat a la sig
natura en el llibre d'honor de la 
ciutat. Segons els tres partits, 
aquest privilegi es dona a per
sonalitats d'alt nivell polític o de 
gran vàlua cultural, esportiva o 
d'altres àmbits i el malestar rau 
en la signatura del Subdelegat 
del Govern, José Crespín, en la 
visita institucional que va fer 
dimarts. Creuen que va ser "un 
acte de partit en què un com
pany polític de la Paera ha sig
nat al llibre d'honor". 

2023 
A 

cfarre
Resaltado


	20230626120610052
	PD26062023

